



**EMBASSY OF THE UNITED STATES OF AMERICA
Cotonou, Benin**

Medical Instructions for Immigrant Visa including Diversity Visa Applicants

Applicants for immigrant visas are required to have medical examinations by the U.S. Embassy approved panel physicians prior to issuing their visas. Certain laboratory tests such as HIV test, syphilis test and chest x-ray are also required. Applicants are advised to bring with them copies of any medical record, prior x-rays and immunization records. Applicants should also be prepared to receive additional vaccinations as required.

The fees for medical examinations and tests are the responsibility of the applicants. For each applicant 15 years of age and older, the fees are: serologic test 5,000CFA; chest x-ray and radiology consult 4,500CFA; physical examination and documentation 25,000CFA.

The fee for applicants under 15 years of age will not exceed: 25,000 CFA.

Please note that the basic examination fee to each applicant includes review of immunization history but not the cost for individual vaccines and their administration.

Panel physicians are:

Dr. Anne Brunet Apithy

Cabinet Medical

B.P.: 06 2470

Cotonou, Benin

Tel: (229) 21-30-15-62

(229) 90-91-20-04 / 97-91-37-99 / 94-43-24-23

Dr. Nouara Azzaz

Cabinet Medical

B.P.: 06 2470

Cotonou, Benin

Tel: (229) 21-30-15-62

(229) 90-91-62-85 / 95-84-24-52

Applicants should make an appointment with one of the above physicians and present one picture which shall be affixed on the medical report by the Doctor. **Applicants must bring their passports. Refugees must bring a document with their picture for verification of their identity.** If the doctor finds no medical conditions which would preclude the issuance of a visa, he/she will return the form DS-2053 and the test results to the applicant. If there are questions about the medical results, the doctor will send the report directly to the Embassy.

Instructions relatives à la visite médicale des demandeurs de Visa d'Immigrant y compris la Loterie Visa

Les demandeurs de visa d'immigrant doivent passer des examens médicaux auprès des médecins désignés par l'Ambassade des Etats Unis d'Amérique avant toute interview de visa. Lors de la visite médicale, le test de dépistage de la syphilis ainsi que la radiographie pulmonaire seront exigés; de même que les vaccinations. A cet effet, il est recommandé d'emmener chez le médecin, tout dossier médical, y compris les carnets de vaccinations et les clichés des radiographies antérieures.

Tous les frais relatifs aux visites et analyses médicales sont à la charge des demandeurs de visa. Pour tout demandeur âgé de 15 ans et plus, ces frais s'élèvent à 5.000 FCFA pour les analyses sanguines, 4.500 FCFA pour les radiographies (celles-ci ne concernent pas les enfants de moins de 15 ans) et 25.000 FCFA pour les consultations et dossiers médicaux.

En général pour les enfants de moins de 15 ans, les frais des différents examens médicaux ne doivent pas excéder 25.000 FCFA.

Veillez noter que les frais des vaccinations ne sont pas inclus dans les frais ci-dessus mentionnés et sont également à la charge des demandeurs de visa.

Les médecins agréés par l'Ambassade sont:

Dr. Anne Brunet Apithy

Cabinet Medical

B.P.: 06 2470

Cotonou, Benin

Tel: (229) 21-30-15-62

(229) 90-91-20-04 / 97-91-37-99 / 94-43-24-23

Dr. Nouara Azzaz

Cabinet Medical

B.P.: 06 2470

Cotonou, Benin

Tel: (229) 21-30-15-62

(229) 90-91-62-85 / 95-84-24-52

Les demandeurs de visa doivent prendre rendez-vous auprès des docteurs ci-dessus. Les demandeurs sont priés de se présenter au cabinet médical avec 5 photos d'identité, leur passeport ou un document d'identité pour les réfugiés et porteurs de dossiers de cas d'asile. Si les examens médicaux ne révèlent aucun problème particulier, le rapport médical sera remis en mains propres au demandeur qui le transmettra au consulat de l'Ambassade Américaine le jour de l'interview.

Par contre, si les résultats des examens médicaux comportent des spécificités médicales, le rapport médical sera envoyé directement au consulat par le Médecin.